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IŞINSU KESTELLİ 
İZMİR TİCARET BORSASI YÖNETİM KURULU BAŞKANI 

31.07.2018 MECLİS KONUŞMASI 
 

SAYIN BAŞKAN, 

MECLİSİMİZİN VE YÜKSEK İSTİŞARE KURULUMUZUN DEĞERLİ ÜYELERİ, 

SEVGİLİ MEDYA MENSUPLARI, 

SİZLERİ ŞAHSIM VE YÖNETİM KURULUMUZ ADINA SAYGIYLA SELAMLIYORUM. 

SÖZLERİME BAŞLAMADAN ÖNCE, BU AY İÇERİSİNDE KAYBETTİĞİMİZ, ESKİ ÇALIŞANLARIMIZDAN SAYIN 
FİGEN TERCAN’A, ESKİ ÜYELERİMİZDEN SAYIN ÜMİT KAYHAN’A, ÜYELERİMİZDEN SAYIN AHMET ATAR, 
SAYIN MEHMET AKİF SEZER VE ALİ MEYVA’NIN ANNELERİNE, ONUR ÜYEMİZ SAYIN HAYRİ ÖZMERİÇ’İN EŞİ 
ENGİN ÖZMERİÇ’E VE MECLİS ÜYEMİZ SAYIN BURAK BALCI’NIN DAYISINA ALLAH’TAN RAHMET, KEDERLİ 
AİLELERİ VE SEVENLERİNE BAŞSAĞLIĞI VE SABIR DİLİYORUM. 

DEĞERLİ DOSTLAR, 

TÜRKİYE, BÖLGESEL RİSKLERİN VE EKONOMİK KIRILGANLIĞIN ARTTIĞI BİR ORTAMDA GERÇEKLEŞTİRİLEN 
CUMHURBAŞKANI VE MİLLETVEKİLİ SEÇİMLERİNİ, DEMOKRATİK BİR OLGUNLUK İÇERİSİNDE GERİDE 
BIRAKTI. 

24 HAZİRAN SEÇİMLERİYLE BİRLİKTE ÜLKEMİZ YENİ BİR YÖNETİM MODELİNE; CUMHURBAŞKANLIĞI 
HÜKÜMET SİSTEMİ’NE GEÇMİŞ OLDU. 

BAŞTA CUMHURBAŞKANI YARDIMCISI VE SAYILARI 16’YA DÜŞÜRÜLEN BAKANLIKLAR OLMAK ÜZERE, 
ÜLKEYİ YÖNETECEK KADROLARIN ZAMAN GEÇİRİLMEDEN ATANMASINI, BU YENİ SİSTEMİN VADETTİĞİ 
HIZLI VE ETKİN YÖNETİM AÇISINDAN UMUT VERİCİ BULDUĞUMU İFADE ETMEK İSTERİM. 

BU NOKTADA, GENİŞ PERSPEKTİFTE YAPILAN İSTİŞARELERİN ARDINDAN GÖREV ALAN VE İCRA YÖNÜ AĞIR 
BASAN YENİ KABİNEYİ TEBRİK EDİYOR; BAŞARILAR DİLİYORUM. 

AYNI ŞEKİLDE, TÜRKİYE CUMHURİYETİ’NİN SON BAŞBAKANI VE AK PARTİ İZMİR MİLLETVEKİLİ SAYIN BİNALİ 
YILDIRIM’IN TÜRKİYE BÜYÜK MİLLET MECLİSİ’NİN 28’İNCİ BAŞKANI SEÇİLMESİNİ DE İZMİR ADINA OLUMLU 
BULUYOR, KENDİSİNE YENİ GÖREVİNDE BAŞARILAR DİLİYORUM. 

YENİ HÜKÜMETİN İLK İCRAAT OLARAK OLAĞANÜSTÜ HALİ KALDIRMASI, BİZLER İÇİN HAYLİ SEVİNDİRİCİ BİR 
GELİŞME OLDU. 

TARIM VE ORMAN BAKANI’NIN İZMİR’DEN ÇIKMIŞ OLMASI VE SEKTÖRÜ TÜM YÖNLERİYLE BİLEN BİR İSİM, 
SAYIN BEKİR PAKDEMİRLİ’NİN BU GÖREV İÇİN TERCİH EDİLMİŞ OLMASINI DA MEMNUNİYETLE KARŞILADIK. 

DEĞERLİ DOSTLAR, 

PİYASADA İŞ YAPAN; DÖVİZ, FAİZ VE ENFLASYON BASKILARI İLE MÜCADELE EDEN ÜRETİCİLERİMİZİN, 
ESNAFIMIZIN, TÜCCARIMIZIN SIKINTILARINI BU KÜRSÜDEN DİLE GETİRİYOR, SORUNLARININ ÇÖZÜMÜNE 
YÖNELİK PROJELER GELİŞTİREREK BUNLARI SAHADA UYGULUYORUZ. 

YENİ HÜKÜMET SİSTEMİNDEN VE YÖNETİM KADROLARINDAN TEMEL BEKLENTİMİZ; TÜRKİYE’Yİ AKLI, 
BİLİMİ, MARKALAŞMAYI VE SANAYİDEN TARIMA NİTELİKLİ ÜRETİM EKONOMİSİNİ MERKEZE KOYAN YENİ 
BİR ROTAYA YERLEŞTİRMESİ VE İSTİKRARLI POLİTİKALARLA BU ROTADAKİ YOLCULUĞU KARARLILIKLA 
SÜRDÜRMESİDİR. 

TARIM ÖZELİNE YOĞUNLAŞACAK OLURSAK, TEMEL MESELEMİZ TARIM 4.0 OLMALI. GELECEK ONUN 
ETRAFINDA SİL BAŞTAN YENİDEN YAZILMALI. 
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BU ALANDA, ÜRETİMDE UZMANLAŞMAYI BENİMSEYEN, ÜNİVERSİTE-ÇİFTÇİ-SANAYİCİ ÜÇGENİNİ DOĞRU 
KURAN VE BU SAYEDE 100 MİLYAR DOLAR TARIM İHRACATI YAPAN HOLLANDA ÖNÜMÜZDEKİ EN SOMUT 
ÖRNEK. 

KÖYLÜLERİMİZE DAHA ETKİN VE SÜREKLİ EĞİTİM VERİLMELİ, BABADAN KALMA YÖNTEMLERDEN BİLİMSEL 
ÜRETİME GEÇİLMELİ, GENÇLERİ KÖYDE TUTACAK ADIMLAR ATILMALI, BÖLÜNMÜŞ TOPRAKLAR 
BİRLEŞTİRİLMELİ, MAKİNELEŞME TEŞVİK EDİLMELİ, EKİLECEK ÜRÜNLER VE BUNLARI KİMİN, NERELERDE 
EKECEĞİ BİR PLANLAMA ÇERÇEVESİNDE BELİRLENMELİ, ARZ-TALEP DENGESİ MUTLAKA GÖZETİLMELİ. 

TÜRKİYE BUGÜN FISTIK, FINDIK, ÜZÜM, KAYISI VE NARENCİYE DIŞINDA KALAN TÜM ÜRÜNLERDE 
İTHALATÇI ÜLKE KONUMUNDA. OYSA ÖZELLİKLE TARIM SÖZ KONUSU OLDUĞUNDA, İTHALATÇI KONUMA 
DÜŞECEK BİR ÜLKE DEĞİLİZ. 

TOPRAĞIMIZ BOL, SUYUMUZ KISITLI AMA HALA YETERLİ, GÜNEŞİMİZ CÖMERT; SADECE VE SADECE 
PLANLAMAYA VE UYGULAMA AŞAMASINDA ETKİN DENETİME İHTİYACIMIZ VAR. 

YENİ DÖNEMİN BU ÇERÇEVEDE; YANİ AKIL VE BİLİMİN IŞIĞINDA ŞEKİLLENMESİ BORSA OLARAK 
HÜKÜMETİMİZDEN EN ÖNEMLİ BEKLENTİMİZ. 

KIYMETLİ DOSTLAR, 

SİZLERE SON DÖNEMDE ÜZERİNDE ÇALIŞTIĞIMIZ BAZI PROJELER HAKKINDA DA BİLGİ VERMEK İSTİYORUM.  

ÖZELLİKLE YAZILI BASINA DA YANSIDIĞI GİBİ İZMİR’DE JEOTERMAL ENERJİYE DAYALI BİR SERACILIK TARIM 
İHTİSAS ORGANİZE SANAYİ BÖLGESİ KURULMASI KONUSUNDA ÇALIŞMAMIZ VAR.  

BU ÇALIŞMAYI ODA/BORSA SEÇİMLERİNİN ARDINDAN, ŞEHRİMİZİN AYDINLIK YARINLARI ADINA OLDUKÇA 
GÜZEL BİR SİNERJİ YAKALADIĞIMIZ İZMİR TİCARET ODASI VE EGE BÖLGESİ SANAYİ ODASI İLE BİRLİKTE 
BAŞLATTIK. 

EGE İHRACATÇI BİRLİKLERİ DE BU OLUŞUMUN İÇERİSİNDE YER ALIYOR. ŞEHRİMİZDEN BİRİ VE BİZLER İÇİN 
BÜYÜK BİR ŞANS OLAN TARIM VE ORMAN BAKANIMIZ SAYIN BEKİR PAKDEMİRLİ DE, GÖREVE GELDİKTEN 
SONRAKİ İLK ZİYARETİNİ İZMİR’E YAPARAK BAKANLIĞIN BU KONUDAKİ DESTEĞİNİ NET BİR ŞEKİLDE İFADE 
ETTİ. 

KENDİSİNE HUZURLARINIZDA BİR KEZ DAHA TEŞEKKÜRÜ BİR BORÇ BİLİYORUM. 

YÖNETİM KURULU ÜYELERİMİZ SAYIN EROL AVNİ BOZKURT VE SAYIN DOKTOR TAYFUR AKIN’IN YER 
ALDIĞI, PAYDAŞ KURUMLARIN TEMSİLCİLERİNDEN OLUŞAN KOMİSYON, ÇALIŞMALARINA BÜYÜK BİR HIZLA 
DEVAM EDİYOR.   

HAZIRLIK ÇALIŞMALARI ORGANİZE BÖLGENİN YERİ VE BÜYÜKLÜĞÜ GİBİ TEMEL KONULAR ÜZERİNE 
YOĞUNLAŞMIŞ DURUMDA.  

BÖYLE BİR YATIRIMIN, İLİMİZİN EKONOMİSİNE HEM ÜRETİM, HEM İSTİHDAM HEM DE İHRACAT GELİRİ 
AÇISINDAN ÖNEMLİ KATKI SAĞLAYACAĞINA YÜREKTEN İNANIYORUZ.  

HER NE KADAR SERACILIK KONUSUNDA ÇALIŞMAYA ÖNCELİK VERMİŞ OLSAK DA BAŞTA HAYVANCILIK 
ALANINDA OLMAK ÜZERE TARIMA DAYALI YENİ İHTİSAS ORGANİZE SANAYİ BÖLGELERİ KURULMASI 
KONUSUNDA DA ANALİZ ÇALIŞMALARI GERÇEKLEŞTİRMEYİ PLANLIYORUZ. 

SERACILIK ORGANİZE SANAYİ BÖLGESİYLE İLGİLİ ÇALIŞMALARIN ALIŞILAGELEN SÜREÇLERDEN ÇOK DAHA 
HIZLI BİR BİÇİMDE İLERLİYOR OLMASI, KANUNLA BELİRLENMİŞ BELİRLİ GÖREVLERİ OLAN ANCAK TEMELDE 
İŞ DÜNYASININ VE EKONOMİNİN GELİŞMESİNE HİZMET EDEN BİZİM GİBİ MESLEK KURULUŞLARININ 
ARALARINDAKİ İŞ BİRLİĞİNİN NE KADAR ÖNEMLİ OLDUĞUNU BİR KEZ DAHA HEPİMİZE GÖSTERDİ. 

“ORTAK AKIL” VE “İZMİR İÇİN GÜÇ BİRLİĞİ” DİYEREK ÇIKTIĞIMIZ YOLDA YALNIZ OLMADIĞIMIZI GÖRMEK 
MEMNUNİYET VERİCİ. 
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DAHA DA ÖNEMLİSİ KISA SÜREDE KAT ETTİĞİMİZ MESAFE, ELİNİ TAŞIN ALTINA KOYMAKTAN ÇEKİNMEYEN 
HER KURUM İÇİN İLHAM VERİCİ VE TEŞVİK EDİCİ OLDU. 

BİRLİKTE HAREKET EDEREK İZMİR ADINA ÖNEMLİ İŞLER BAŞARABİLECEĞİMİZİ HEP BİRLİKTE GÖRDÜK VE 
TÜM TÜRKİYE’YE KANITLADIK. 

BU İŞBİRLİĞİNE İMKÂN SAĞLADIKLARI İÇİN TÜM ODA VE BİRLİK BAŞKANLARIMIZA TEŞEKKÜRLERİMİ 
SUNUYORUM.  

DEĞERLİ ÜYELER, 

HAYVANCILIK SEKTÖRÜNDE YAŞANAN SORUNLAR VE BU SORUNLARIN NEDEN OLDUĞU SONUÇLAR SON 
DÖNEMDE ÇOKÇA GÜNDEME GELİYOR.  

SEKTÖRDE ÖNEMLİ YATIRIMLAR OLMASINA RAĞMEN HEM ÜRETİM HEM DE ARZ ZİNCİRİNDE KALICI BİR 
İSTİKRARI MAALESEF SAĞLAYAMIYORUZ. 

NİTEKİM SEKTÖRDE YAŞANAN SORUNLARIN BİR SONUCU OLARAK 2017 YILINDA TOPLAM 1 MİLYAR 160 
MİLYON DOLAR DEĞERİNDE 896 BİN ADET CANLI BÜYÜKBAŞ, 37 MİLYON DOLAR DEĞERİNDE 281 BİN 
ADET CANLI KÜÇÜKBAŞ HAYVAN İTHALATI GERÇEKLEŞTİRDİK. 

BU VERİLER İLE DÜNYADA 2017 YILINDA ABD VE İTALYA’NIN ARDINDAN EN ÇOK CANLI HAYVAN İTHALATI 
YAPAN ÜÇÜNCÜ ÜLKE OLDUK.  

YEM HAMMADDESİ TEMİN VE MALİYETİNİN YARATTIĞI SORUNLAR BAŞTA OLMAK ÜZERE, HAYVAN 
SAĞLIĞINDA YAŞANAN SIKINTILAR SEKTÖRÜN EN ÖNEMLİ SORUNLARI ARASINDA. 

SEKTÖRLE İLGİLİ YAPILAN DEĞERLENDİRMELERİN BÜYÜK BİR BÖLÜMÜNÜN BÜYÜKBAŞ HAYVANCILIK 
ÜZERİNDEN YAPILDIĞINI, KÜÇÜKBAŞ HAYVANCILIĞIN YETERİNCE GÜNDEME GELMEDİĞİNİ BELİRTMEK 
İSTERİM. 

1990 VE 2017 YILLARINDA ÜLKEMİZ NÜFUSU 54 MİLYONDAN 81 MİLYONA YÜKSELİRKEN, AYNI DÖNEMDE 
KÜÇÜKBAŞ HAYVAN SAYISI 60 MİLYONDAN 44 MİLYONA GERİLEMİŞTİR.  

NİTEKİM GEÇEN DÖNEM MECLİS ÜYELERİMİZDEN SAYIN İBRAHİM ÇAÇAN’IN MECLİS TOPLANTIMIZDA, 
KESİM İÇİN KÜÇÜKBAŞ HAYVAN BULAMADIĞINA, TALEBİ KARŞILAYAMADIĞINA İLİŞKİN SERZENİŞİNİ ÇOK 
NET HATIRLIYORUM.  

OYSA ÜLKEMİZİN DOĞAL BİTKİ ÖRTÜSÜ BÜYÜKBAŞTAN ZİYADE KÜÇÜKBAŞ HAYVANCILIĞA DAHA UYGUN 
YAPIDADIR.  

KÜÇÜKBAŞ HAYVANCILIĞIN MERAYA DAYALI BESLENMENİN VERDİĞİ AVANTAJLA YEM GİDERLERİNİN 
DÜŞÜK, ÜREME YETENEĞİNİN YÜKSEK, VERİME GEÇİŞ SÜRESİNİN KISA VE İŞLETME YATIRIM GİDERLERİNİN 
ÇOK DAHA DÜŞÜK OLMASI NEDENİYLE TEŞVİK EDİLMESİ VE CANLANDIRILMASI GEREKTİĞİNİ 
DÜŞÜNÜYORUM.  

BU AMAÇLA, KOYUNCULUK FAALİYETİNİN YENİDEN CANLANDIRILMASINA IŞIK TUTACAK SONUÇLAR ELDE 
EDİLMESİ AMACIYLA “TÜRKİYE’DE KOYUNCULUĞUN GELECEĞİ VE SÜRDÜRÜLEBİLİR ÜRETİMİ; İZMİR 
MODELİ” İSİMLİ BİR PROJE HAZIRLADIK.  

ALTI AY SÜRECEK BU ARAŞTIRMA PROJEMİZİN SONUCUNDA KOYUNCULUK ÖZELİNDE KÜÇÜKBAŞ 
HAYVANCILIĞIN İLİMİZDEKİ DURUMU, SORUNLARI VE SÜRDÜRÜLEBİLİR BİR ÜRETİME İMKÂN SAĞLANMASI 
AMACIYLA POLİTİKA ÖNERİLERİMİZ OLACAK.  

PROJE SONUCUNDA ORTAYA ÇIKACAK BULGULARA GÖRE İLİMİZDEN SEÇİLECEK BİR BÖLGEDE ÖRNEK BİR 
UYGULAMA PROJESİNİ HAYATA GEÇİRMEK DE HEDEFLERİMİZ ARASINDA.  

DEĞERLİ DOSTLAR, 
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SİZLERE BAHSETTİĞİM BU İKİ PROJE DIŞINDA HAZIRLIK ÇALIŞMALARINI SÜRDÜRDÜĞÜMÜZ YENİ 
PROJELERİMİZ DE MEVCUT.  

AYNI ZAMANDA ÖNCEDEN BAŞLAMIŞ OLAN PROJELERİMİZİN GELİŞTİRİLMESİNE YÖNELİK ÇALIŞMALARIMIZ 
DA DEVAM EDİYOR. 

ÖNÜMÜZDEKİ DÖNEMDE YENİ PROJE VE GELİŞTİRME ÇALIŞMALARIMIZLA İLGİLİ OLARAK SİZLERİ 
BİLGİLENDİRMEYE DEVAM EDECEĞİZ.  

SİZLERİN DE FARKLI KONULAR HAKKINDA ÖNERİLERİNİZ VE PROJE FİKİRLERİNİZ VARSA BİZİMLE 
PAYLAŞMANIZI İSTİYORUZ. 

YARINLARI EL BİRLİĞİYLE ŞEKİLLENDİRMEK ADINA BORSA OLARAK HEP BİRLİKTE ÇALIŞMAK VE ÜRETMEK 
ZORUNDAYIZ. 

MUSTAFA KEMAL ATATÜRK’ÜN İZMİR’DE GERÇEKLEŞTİRDİĞİ BİRİNCİ İKTİSAT KONGRESİ RUHUNU BU 
KENTTE YENİDEN HAYATA GEÇİRMELİYİZ. 

BU DUYGU VE DÜŞÜNCELERLE SİZLERİ SELAMLIYOR, BU YIL AĞUSTOS AYINA RASTLAYAN MÜBAREK 
KURBAN BAYRAMINIZI ŞİMDİDEN KUTLUYOR, SAYGILARIMI SUNUYORUM. 


